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Zápis z 5. jednání Komise sociální a zdravotní 
ze dne 17. 05. 2023, které se konalo v prostorách  

Domu sociálních služeb  
Dvořákova 16, Žďár nad Sázavou 

 
Garant komise: Dvořák Rostislav 

místostarosta města Žďár nad Sázavou 
 
Předseda komise: David Filip  

 
Přítomni: Hrstková Zdenka 

Janů Anna 
 Kamarádová Jana 
 Koráb Vítězslav        
 Lacinová Jana  
 Březina Karel 
  
Omluveni:  Vyboštok Jaromír 
 
Hosté: Ing. Petr Krábek 

 Mgr. Bohumila Slámová 

 Ing., Bc. Jitka Jílková 

 

Program jednání:   

1. Zahájení (Bc. Filip, DiS.) 

2. Kontrola usnesení z minulého jednání (Bc. Filip, DiS.) 

3. Prohlídka Domu sociálních služeb – azylový dům, noclehárna (Mgr. Slámová) 

4. Vyhodnocení výzev a hodnocení dotačních programů – zkušenosti členů komise 
z hodnocení žádostí o dotaci v sociální oblasti pro rok 2023 a jejich podněty k doplnění 
(Bc. Filip, DiS., Ing. Krábek) 

5. Bariéry ve veřejném prostoru (Ing. Krábek, p. Hrstková) 

6. Podpora Dětských skupin – výzva dotačního programu (Bc. Filip, DiS., Ing. Krábek) 

7. Různé: 
  A) Činnost Senior a Family Pointu (Bc. Filip, DiS.) 

B) Centrum krizové pomoci ZR (Bc. Filip, DiS.) 

C) LPS – aktuální informace (Bc. Filip, DiS.) 

 

1. Zahájení (Bc. Filip, Dis.) 

 
Předseda komise přivítal všechny přítomné. Následně je seznámil s programem jednání (viz 
program výše již v upravené formě) a navrhnul schválení přítomnosti hostů na daném jednání. 
 
 
Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní schvaluje program jednání a současně schvaluje přítomnost 
na jednání komise pro Ing. Petra Krábka a vedoucí azylového domu Mgr. Bohumilu Slámovou 
a sociální pracovnici azylového domu Ing. Bc. Jitku Jílkovou. 

Hlasování:  pro:    6 zdržel se: 0 proti:   0  
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2. Kontrola usnesení z minulého jednání (Bc. Filip, DiS.) 

Předseda komise pan Filip přednesl členům komise usnesení z minulého jednání komise. 
Daný bod se obešel bez připomínek a hlasování. 

 

3. Prohlídka Domu sociálních služeb – azylový dům, noclehárna 
(Mgr. Slámová, Ing. Jílková) 

Vedoucí Domu sociálních služeb (dále jen DSS) a sociální pracovnice představily členům a 
členkám komise chod celého objektu, kde sídlí azylový dům pro muže a noclehárna. Všichni 
přítomní měli možnost prohlédnout si prostory celého DSS a oběma pracovnicím zařízení 
položit své dotazy. Členové komise konstatovali, že je chod azylového domu i noclehárny 
dobře zajištěn. Vyslovili poděkování všem zaměstnancům za jejich práci. 

 

4. Vyhodnocení výzev a hodnocení dotačních programů – zkušenosti členů komise 
z hodnocení žádostí o dotaci v sociální oblasti pro rok 2023 a jejich podněty k doplnění 
(Bc. Filip, DiS., Ing. Krábek) 

 
Přítomní členové a členky Komise sociální a zdravotní se v rámci diskuze shodli, že při příštím 
hodnocení žádostí zaslaných v rámci tohoto dotačního titulu by uvítali, aby materiály, které jim 
byly zaslány, obsahovaly také tabulky s podrobnými rozpočty poskytovatelů. Výzvami 
dotačních programů pro rok 2024 budou komisí projednávány v září a popř. i v říjnu, bude-li to 
potřebné. Na zářijovém jednání budou moci členové komise podávat své návrhy na změnu 
výzev a metodiky hodnocení dotačních programů. 
 

5. Bariéry ve veřejném prostoru (Ing. Krábek, p. Hrstková) 

Ing. Krábek členy komise seznámil se skutečností, že ve Žďáru nad Sázavou se již 2 roky 
schází pracovní skupina zřízená starostou města, která se této problematice věnuje. Pracovní 
skupina byla zřízena po absolvování a vyhodnocení Dne bez bariér, který pod záštitou starosty 
města zorganizovali pracovníci Odboru strategického rozvoje a investic a Odboru sociálního 
ve spolupráci a osobami s postižením. V loňském roce se také uskutečnil Den bez bariér. Dnů 
bez bariér se účastnili zaměstnanci zainteresovaných odborů úřadu, spolupracující projektanti, 
osoby zajišťující pro město stavební dozor a vedení města. Všichni přítomní si mohli díky 
zapůjčení velkého množství kompenzačních pomůcek vyzkoušet, jak se pohybuje po městě 
osobám s omezeným pohybem (invalidní vozík, geronto oblek, slepecká hůl, chodítko, dětský 
kočárek, aj.).  Účastníci těchto Dnů bez bariér se shodli na tom, že je ve městě mnoho bariér, 
které si před tím vůbec neuvědomovali. Shodli se také na tom, že odstraňováním bariér dojde 
k bezpečnému a uživatelsky příjemnému veřejnému prostoru pro všechny skupiny obyvatel. 
Dohodli se na tom, že je nutné vytypovat trasu, na které se budou odstraňovat postupně 
bariéry, chodníky a přechody potom budou v pořádku. Byla vytypována trasa od nádraží ČD 
– Nádražní ulice – nám. Republiky na ulici Horní (zastávka MHD) a poté po pravé (neopravené) 
straně náměstí – atrium – poliklinika – městský úřad. Pokračování potom bude od křižovatky 
nám. Republiky, ul. Dolní Neumannova a Žižkova směrem do zámku.  

Do konce měsíce září 2023 by měla být hotova mapa s vyznačenými bariérami ve městě.    

Bylo také jednáno s firmou, která se věnuje výrobě betonových dílců a se stavebninami 
ohledně možnosti výroby speciálního nájezdového obrubníku na bezbariérových přechodech. 
Stávající nájezdové obrubníky, které se v ČR používají jsou nevyhovující, protože mají velký 
rádius. Bylo by skvělé, pokud by se našel výrobce vhodnějších obrubníků. 

Paní Hrstková uvedla, že ve městě žije cca 1700 držitelů průkazů ZTP nebo ZTP/P, z nichž 
jsou mnozí občany s omezenou schopností pohybu. Bylo uvedeno, že by během následujících 
dvou let mělo dojít k rekonstrukci pravé strany náměstí. Sama se přesvědčila o tom, že pohyb 
na invalidním vozíku je mnohdy nekomfortní, v některých případech i nebezpečný. 
Doporučovala, aby se odstraňovaly závady na přechodech a chodnících (vysoké obruby na 
nájezdech, praskliny, výmoly a díry v povrchu chodníků, aj.). Bylo jí sděleno, že opravy dělají 
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průběžně, dle finančních možností. Pokud se však jedná o havárii, popř. se jedná o řešení 
konkrétní situace pro konkrétní osobu upoutanou na invalidní vozík, je nutné přímo žádat 
odbor komunálních služeb o řešení.  

Pokud bude mít občan konkrétní problém ohledně bezbariérovosti, může prostřednictvím on-
line dotazovny zaslat podnět příslušnému místostarostovi panu Jaroslavu Hedvičákovi, 
vedoucí Odboru komunálních služeb, paní Ing. Daně Wurzelové, nebo vedoucímu Odboru 
sociálního, panu Ing. Petru Krábkovi. Pokud občan nemá přístup k internetu, může uvedeným 
osobám buď zatelefonovat, nebo za nimi osobně přijít. 

Kontakty na uvedené osoby jsou zde: 

místostarosta města 
Jaroslav Hedvičák 

vedoucí  

Odboru komunálních služeb 

Ing. Dana Wurzelová 

vedoucí  

Odboru sociálního 

Ing. Petr Krábek 

566 688 127 (sekretariát) 
777 635 690 

566 688 180 
724 984 857 

566 688 320 
736 510 465 

jaroslav.hedvicak@zdarns.cz dana.wurzelova@zdarns.cz petr.krabek@zdarns.cz 

 

6. Podpora Dětských skupin – výzva dotačního programu (Bc. Filip, DiS., Ing. Krábek) 

Dětské skupiny (dále jen DS) poskytují své služby buď široké veřejnosti jako veřejná dětská 

skupina nebo mohou být zřizovány zaměstnavatelem pro děti jeho zaměstnanců. 

Zajišťují pravidelnou péči o děti od 6 měsíců věku do zahájení povinné školní docházky. 

Umožnují docházku v rozsahu nejméně 6 hodin během provozního dne. Péče je poskytována 

mimo domácnost dítěte a je zaměřena na výchovu, rozvoj schopností, kulturních a 

hygienických a sociálních návyků dítěte. 

Počet dětí v každé DS závisí na kapacitě zapsané v evidenci poskytovatelů. Maximálně se 

může jednat o 12 dětí v jednom oddělení DS. Dle velikosti skupiny je pak určen i počet 

pečujících osob, které mají pedagogické, zdravotnické či sociální vzdělání nebo profesní 

kvalifikaci chůvy. O děti pečují na základě vypracovaného plánu výchovy a péče, který je vždy 

přílohou smlouvy. Rodič si tak může vybrat skupinu, která bude vyhovovat potřebám 

jeho dítěte. Délka umístění dítěte v DS záleží na dohodě mezi rodičem a poskytovatelem 

služby. Všechny DS a jejich poskytovatelé musí být evidováni v evidenci dětských skupin 

spravované MPSV. 

Komise se tímto zabývala již na svém 2. jednání (viz příslušný zápis z 11. 1. 2023). 

Od března letošního roku působí na území města Žďáru nad Sázavou nová DS – Venoušek, 
s kapacitou 12 dětí pro děti od 2 do 3 let věku. Aktuálně ovšem není možné dohledat žádné 
bližší informace o provozu této skupiny. Úřad bude DS osobně kontaktovat. 

Dále ve městě působí od roku 2018 DS Hvězdička se dvěma odděleními s kapacitou po 12 
dětech pro děti ve věku od 3 do 6 let.  

V následujících měsících dojde ke svolání jednání mezi zřizovateli dětských skupin působících 
ve městě na jedné straně a na druhé zástupci městské samosprávy, předsedou Komise 
sociální a zdravotní a vedoucím Odboru sociálního a Odboru školství, kultury, sportu a 
marketingu. 

Usnesení: 

Komise sociální a zdravotní doporučuje Radě města Žďár nad Sázavou vyhlášení Dotačního 
programu na podporu zřízení a provozu dětských skupin dle upraveného textu výzvy.  

 

Hlasování:  pro:    6 zdržel se: 0 proti:   0  

mailto:jaroslav.hedvicak@zdarns.cz
mailto:dana.wurzelova@zdarns.cz
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7. Různé: 
 
  A) Činnost Senior a Family Pointu (Bc. Filip, DiS.) 

• Město obdrželo dotaci na provoz od Kraje Vysočina, 
smlouva o poskytnutí dotace byla schválena v Radě města 
a podepsána. 

B) Centrum krizové pomoci ZR (Bc. Filip, DiS.) 

• Uskutečnilo se společné jednání rady města Žďáru nad 
Sázavou s Radou Kraje Vysočina, a mimo jiné byla 
otevřena otázka zřízení Centrum krizové pomoci ve Žďáře 

  

C) LPS – aktuální informace (Bc. Filip, DiS.) 

• Rada města schválila zrušení lékařské pohotovostní 
služby. Občané města mohou využít stálou lékařskou 
pohotovost v Nemocnici v Novém Městě na Moravě. 

 
D) Setkání se zástupci sociálních služeb (Bc. Lacinová, Dis.) 

• V úterý 16. 5. 2023 proběhlo setkání zástupců sociálních 
služeb. Mimo jiné se diskutovalo o obsazenosti 
jednotlivých služeb a vzhledem k počtu žadatelů také o 
jejich nízké kapacitě. Dalším tématem byl postup ohledně 
dostavby domova pro seniory společností SeneCura. Zde 
by mělo proběhnout další jednání za účasti představitelů 
samosprávy města a zástupců SeneCury. Prozatím je 
provoz Domova se zvláštním režimem Seniorpenzion 
v budově hotelu Fit zajištěn. A dle všech obdržených zpráv, 
by měl být termín dostavby nového domova, tedy závěr 
roku 2024, dodržen. Komise bude průběžně informována. 
 

E) Sociální podnik (Bc. Lacinová, Dis.) 

• Ve městě chybí také nějaký sociální podnik. Pokud by se 
objevil nějaký zájemce, který by jej chtěl zřídit, bylo by 
dobré jej maximálně podpořit. 

F) Úkoly do příštího jednání (Bc. Filip, DiS.) 

• Na červnové jednání pozvat zástupce spolků, které jsou 
podporovány v rámci dotačního programu „Dotace pro 
podporu spolkové činnosti v sociální a zdravotní oblasti 
2023“. 

 

 

 

Termín příštího jednání: středa 14. 6. 2023 

 

 

 

 

Zapsal: Bc. Karel Březina 


